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INFORMACE ÚŘADU 
Úřední dny obecního úřadu 

Pondělí a středa  8:00 – 11:00       13:00 – 17:30 

Obecní úřad Nová Ves: tel.: 315 765 056, email: info@nova-ves.cz 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Obecní stráž (24 hodin denně): tel.: 800 456 789 (firma Securitor) 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, tel.: 777 919 157 

Servis tlak. přípojek: prac. dny - tel. 416 857 071 (hlas. zázn.),  víkendy - tel. 

724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz 

Facebook: www.facebook.com/NovaVesuMelnika 

Internet: www.nova-ves.cz 

          

NOVOVESKÝ ZPRAVODAJ        

Periodický tisk územního samosprávního celku. 
 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své 

části: Nová Ves, Staré Ouholice, Nové Ouholice, Vepřek a Miřejovice.  

Vychází 12 × ročně. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 8/2020 vydáno 25. 8. 2020 v Nové Vsi v nákladu 552 ks. 

 

Redakce: Ing. B. Tobiášková, Ing. Pavel Srnec, Ing. Helena Civínová 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo zastupitelstva 

obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. září 2020. 
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Vážení čtenáři, spoluobčané, 
sousedé, 

jsou před námi poslední prázdninové dny a měsíc září spojený s novými začátky 

– školek, škol, zájmových kroužků, tréninků sportovních klubů atd. Přeji Vám,     

ať jsou to dny pohodové, bez stresu a zbytečných starostí. 

Co nového nás čeká v naší obci, se dozvíte na následujících stránkách – a není 

toho málo. Ještě koncem srpna se konají mj. akce u fotbalistů, Quatrotriatlon 

v Miřejovicích a Loučení s prázdninami na novoveském fotbalovém hřišti (přijďte 

si zasportovat, poslechnout Mošňáky, posedět, vyzkoušet airsoftovou střelnici, 

opéct buřty…).  

A i v září se bude dít spousta zajímavého: debata o přijetí eura, výlety se seniory 

a turistickým klubem, návštěva mlýna na Vepřku, vítání našich nových občánků. 

Pokud chcete být detailně informováni o aktualitách v obci, doporučuji 

k pročtení zápis ze zastupitelstva obce, návštěvu příštího zasedání (kde je vždy 

prostor na dotazy občanů) a článek pana starosty.  

Po jarní pauze všichni netrpělivě čekáme na svoz velkoobjemového odpadu – 

nezapomeňte – sobota 12. září dopoledne (přesný rozpis je na str. 16). Obec 

také zorganizovala ve spolupráci s firmou Kros kontroly komínů za zvýhodněné 

ceny na přelomu září a října, informace najdete na str. 15. 

Kulturní výbor připravil letošní Novoveské posvícení na sobotu 19. září, program 

je pestrý, přijedou šermíři, mažoretky, zpěvák a saxofonista David Kangas, večer 

se můžete těšit na Globus Band. Nebudou chybět kolotoče, dílny pro děti             

i dospělé, stánky s rukodělnými výrobky, občerstvení. Berte prosím na vědomí, 

že kvůli zhoršené epidemiologické situaci mohou být vyhlášená opatření, která 

by se mohla našich obecních akcí týkat – o všech změnách Vás budeme 

samozřejmě informovat (infokanálem, přes web a facebook). 

A co ještě najdete v tomto vydání zpravodaje? Reportáže z Miřejovického půlení 

a z putování podél dalšího úseku Bakovského potoka, zdravotnické a cyklistické 

okénko, pozvánku na Kurz pro mladé záchranáře, který se bude od září konat 

v sále OÚ.  

Přeji Vám příjemné čtení.   

Bohdana Tobiášková, redakce  
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INFORMACE ZASTUPITELSTVA 
V pondělí 10. 8. 2020 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém 

pravidelném zasedání v počtu 7 členů. Přítomni byli: M. Exner, P. Štorek,            

E. Vosmíková, Ing. B. Tobiášková, M. Pánková, L. Jansa a P. Verner. Omluvena 

byla: Ing. R. Hakrová. Neomluvena byla: J. Malenovská.  

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vyslechlo zprávu o hospodaření obce v červnu 2020. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 5/2020. 

 Schválilo Veřejnoprávní smlouvu č. 4/2020 s TJ Sokol Nová Ves, z. s.          
na poskytnutí dotace ve výši 65 000 Kč na rok 2020. 

 Schválilo darovací smlouvy na „Prodloužení kanalizačního řadu                   

ul. Zagarolská, Nelahozeves“, kterou paní Přinosilová daruje tento řad obci 

Nová Ves.  

 Schválilo vyplacení mimořádné odměny starostovi obce Nová Ves. 

V diskuzi mimo jiné zaznělo: 

Starosta obce informoval přítomné o následujícím: Stav připojování občanů       

ke kanalizaci (chybí podepsané smlouvy u 6 domů), přesun kontejnerů               

na odpad, neoprávněné zaorání cesty v Nové Vsi směrem k Sazené, vývoj situace 

s výstavbou chodníků a opravou hlavní silnice (doplnění dokumentace, čekáme 

na výsledek), vodovod Vepřek (chyby ve zhotovení, dohadují se opravy, obec 

bude zhotoviteli účtovat zábory a tím získá do rozpočtu řádově statisíce korun), 

OSA IV Staré Ouholice (reklamace povrchu), příprava projektové dokumentace 

na „dolní ulici“ v Nové Vsi. 

Zastupitel P. Verner informoval o přemnožení myší v našem kraji, upozornil,        
že myši jsou nakažené. 
Zastupitelka B. Tobiášková se dotázala na aktuální situaci ohledně nového 
územního plánu.  
 

Zapsala Hana Novotná. Kompletní zápisy naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/Zápisy ze zasedání zastupitelstva. 
 

Příští zasedání zastupitelstva se bude konat v pondělí             

14. září 2020 od 17 hodin v sále OÚ Nová Ves.                  

Všechny občany srdečně zveme. 

http://www.nova-ves.cz/
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HOSPODAŘENÍ OBCE - ČERVEN 2020 
 

  1. 6. 2020 30. 6. 2020 

BÚ Česká spořitelna I 5 410 775,52 Kč 5 444 325,33 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 322 595,00 Kč 349 617,00 Kč 

BÚ ČNB                                               5 361 099,93 Kč 5 381 497,13 Kč 

Pokladna 40 325,00 Kč 24 213,00 Kč 

Celkový stav finančních 

prostředků obce  
11 134 795,45 Kč 11 199 652,46 Kč 

        

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy  54 608,00 Kč 19. 6. 2020 

    
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Mateřská škola NV – příspěvek na 

provoz 
40 100,00 Kč  2. 6. 2020 

Zdravotní pojištění 30 149,00 Kč  4. 6. 2020 

Sociální pojištění 92 692,00 Kč  4. 6. 2020 

Zálohová daň 48 676,00 Kč  4. 6. 2020 

Odměna (zákonná měsíční) 86 304,00 Kč  5. 6. 2020 

Technický dozor investora – 

dofakturace - kanalizace 
130 997,63 Kč  9. 6. 2020 

Elektřina – ČOV Vepřek 112 778,00 Kč 10. 6. 2020 

Rekonstrukce komunikace OSA 4 572 220,62 Kč 11. 6. 2020 

Svoz tříděného odpadu 4/2020 84 220,01 Kč 15. 6. 2020 

Svoz komunálního odpadu 4/2020 37 000,99 Kč 15. 6. 2020 

Splátka jistiny úvěru - kanalizace 104 166,00 Kč 20. 6. 2020 

Provozní ČOV SO 34 049,20 Kč 23. 6. 2020 

Úroky z úvěru 49 715,28 Kč 30. 6. 2020 

 

   
Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

 
Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

 
Zbývající jistina ke splacení 24 895 834,00 Kč 

  

Připravila: R. Hakrová, místostarostka 
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STAROSTA OBCE INFORMUJE 
Krajské volby 

Volby do krajských zastupitelstev České republiky proběhnou v pátek  a v sobotu 

2. a 3. října 2020.  

Pro starostu a obecní úřad to znamená, že musí podle volebního zákona 

administrovat přípravu voleb, informovat občany a zejména připravit volební 

komise a volební místnosti. Děkuji všem občanům, kteří souhlasili s tím,              

že budou členy volební komise. Je to služba státu a demokracii. A že se o 500 Kč 

zvýšila odměna členům komisí, je příjemný a zasloužený bonus. 

Krajské volby se mnoha lidem nezdají důležité, ale občané by je neměli 

podceňovat. Málokdo zná krajské politiky a málokdo ví, co kraje dělají, jaké mají 

zodpovědnosti a pravomoci. Jen příklad - kraj je správcem všech silnic II. třídy    

(u nás např. silnice II/608) a všech silnic III. třídy mimo obce, celkem spravuje     

9 000 km silnic. Kraj má velké pravomoci ve školství a spravuje střední školství. 

Kraj rovněž provozuje několik nemocnic a na ostatní má velký vliv. Kraj řeší         

a dotuje hromadnou veřejnou dopravu. Takže to, jak se nám žije, ovlivňuje 

Středočeský kraj v důležitých oblastech. 

Vyplatí se tedy si udělat čas a 2. nebo 3. října přijít volit. 

Protipovodňová zkouška provedena 

V červenci jsme udělali druhý díl protipovodňové zkoušky – ucpání propustku 

pod železnicí v Nových Ouholicích nafukovacím vakem. Počkali jsme,                     

až zemědělci posekají obilí, abychom mohli zajet autem po strništi úplně 

k propustku. Zahrazení podjezdu pod železniční tratí jsme vyzkoušeli už na konci 

května. Železniční koridor tvoří v Nových Ouholicích po zahrazení těchto dvou 

míst ochranu proti zaplavení této části obce. 

Vyčistili jsme propustek, vysekali okolí, vak jsme nafoukli na předepsaný tlak. 

Udělali jsme inventuru protipovodňového vybavení – pytlů, vaků, čerpadel, 

megafonů - vše je v pořádku. Takže jsme připraveni a budeme doufat,                

že to i nadále budeme každoročně zkoušet jen nanečisto. 

Na tomto propustku je zajímavá jedna věc. Do rekonstrukce železnice na koridor 

v roce 2001 byl v tomto místě průhon se stavidlem, kterým mohly projíždět 

menší koňské povozy. V době sucha bylo stavidlo otevřeno a byl prostup          
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pro povozy a pěší pod tratí, v době povodně se stavidlo uzavřelo. Dřevěnými 

trámy se zahradil také podjezd pod železnicí a Nové Ouholice byly tak chráněny 

před povodní. Při stavbě železničního koridoru v 2001 chtěly dráhy celý průhon  

i stavidlo zlikvidovat, protože se nepoužívaly a chtěly tam jen násep.  

  

Povodí Vltavy si ale vyžádalo instalaci tohoto propustku s odůvodněním,            

že je potřeba pro zvýšení rozlivové retenční kapacity. Tím se ale přesně otočila 

původní funkce průhonu a stavidla – v době sucha stejně nikdo propustkem 

neprojede  a neprojde, ale v době povodně, jak se ukázalo v letech 2002 a 2013, 

tam chyběl uzavírací prvek a voda zaplavila Nové Ouholice a způsobila tam velké 

škody. Dokonce jeden dům spadnul, mnoho domů bylo zaplaveno, byla 

zaplavena a poškozena i hlavní silnice II/608. Rozlivová plocha byla do zastavěné 

části obce. Zřejmě to bylo rozhodnutí od stolu, bez znalosti místní situace                     

a souvislostí a obce se asi nikdo neptal. Nebo možná ptal a obec se nevyjádřila, 

nevím. Navíc při stavbě koridoru byly v horní části zabetonovány století staré 

drážky pro břevna v podjezdu pod železnicí, takže by nešel v celé výšce zahradit 

ani ten. 

Na to tedy doplatily Nové Ouholice dvakrát právě v letech v 2002 a 2013. Proto 

bylo jedním z prvních projektů, které jsme po mém nástupu do funkce starosty 



 8 

realizovali, právě zahrazení podjezdu hliníkovými hradítky a zacpání propustku 

nafukovacím vakem.  

Protože podjezd i propustek nejsou nejnižšími body, i po opadnutí povodně zbyl 

v roce 2013 za tratí rybník, který se musel odčerpat. Vzpomínám, jak přijeli 

hasiči odněkud z Hradce Králové s obřím čerpadlem k podjezdu, koukli              

do zatopených zahrad a divili se, co tam budou čerpat, že to mají za pár hodin 

hotové. Neviděli ale ten přes kilometr dlouhý rybník na poli za Novými 

Ouholicemi a  čerpali ho pak několik dní. 

 

Doufejme, že až to jednou přijde zase naostro, budou zahrazení i vak fungovat    

a povodeň se už v Nových Ouholicích nebude opakovat. Abychom byli                 

co nejlépe připraveni, pracujeme ještě na aktualizaci povodňového plánu, kam 

musíme zapracovat opatření ohledně kanalizace a nových čistíren odpadních 

vod. ČOV Vepřek je v záplavové oblasti Vltavy, ČOV Nová Ves v záplavové oblasti 

Bakovského potoka. 

Euro v Česku? Beseda o evropské měně 8. 9. 2020 od 18 hod. v Nové Vsi 

Ačkoliv nedávno požádalo o přistoupení k euru Bulharsko a Chorvatsko, v Česku 

se ani nevede nějaká racionální veřejná debata. Proto mi přišla vhod nabídka 

prezidenta spolku Euro v Česku pana Michaela Pascala Večeře, který pořádá 

veřejné diskuze s odborníky o přijetí eura. Euro v Česku uspořádá tuto debatu 

v sále obecního úřadu 8. září od 18 hodin. 
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Co by euro přineslo a co by nás stálo? Je nebezpečím, nebo nám pomůže? 

Chcete se něco dozvědět, na něco se zeptat? Přijďte 8. 9. 2020 na besedu. Účast 

přislíbil JUDr. Pavel Telička, bývalý europoslanec a místopředseda Evropského 

parlamentu a pravděpodobně přijede i prof. Ing. Oldřich Dědek CSc., člen 

bankovní rady ČNB a dříve národní koordinátor pro zavedení eura v ČR.          

Této besedě současně poskytl záštitu senátor Petr Holeček, který se jí také 

zúčastní. Kdo ta jména nezná, tak je to v ekonomice asi stejné, jako kdyby 

v hudbě k nám přijela Aneta Langerová a skupina Kryštof. 

Když se s někým bavím, často je reakce „Nechci euro, zlatá koruna“,                  

ale na otázku na důvod neumí dotyčný racionálně odpovědět. 

K čemu by bylo euro dobré? 

Eurem dnes platí 19 zemí eurozóny, z východní Evropy kromě Slovenska                

i Estonsko, Litva, Lotyšsko a nově o přistoupení požádaly Bulharsko                       

a Chorvatsko. Bez dohody s EU eurem platí Černá Hora a Kosovo. Celkem eurem 

platí asi 350 milionů lidí. Na Slovensku je podle Eurobarometru s eurem 

spokojeno 80% obyvatel. Je zajímavé, že v Česku je pro zavedení eura zhruba 

čtvrtina obyvatel. 

Málokdo si uvědomuje např. při nákupu v Lidlu, že banány nebo třeba dovozové 

kávy, ale i veškeré dovozové výrobky jako elektronika, oblečení a podobně byly 

nakoupeny v eurech a jsou prodány za koruny. Aby je dovozce mohl zaplatit 

v eurech, musí v bance vyměnit koruny na eura a zaplatit za to nějaké 

procentíčko poplatek. Opačně, české firmy při vývozu dostanou za svoje výrobky 

eura, ale materiál a zaměstnance platí v korunách. Zase si musí vyměnit              

za poplatek. O tyto poplatky se zvyšuje celková cena pro zákazníka a klesá 

konkurenceschopnost našich výrobků. Vydělávají banky, ročně jim tak zbytečně 

platíme desítky miliard korun.  

Vzpomínám si, jak jsem v devadesátých letech služebně cestoval autem            

po Evropě a měl v peněžence marky, šilinky, franky, liry a podobně. Karty tehdy 

ještě moc nebyly. Vždycky jsem nevěděl, kolik si vyměnit a zbylé peníze zase 

měnil zpátky. Poplatky jen tekly. V menším to znáte z dovolených. Tyto starosti 

by v eurozóně odpadly. Další výhodou by bylo, že se stejnou měnou byste           

si mohli snadno porovnat ceny restaurací a zboží v cizině. 

Mě osobně překvapilo, jak Češi s klidem přijali, když Česká národní banka          

od roku 2013 do roku 2017 intervencemi (nákupem eur za celkem 2,012 bilionu 
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korun) oslabovala korunu z 25 Kč/euro na 27,50 Kč/euro a tím sice pomohla 

k vyšším ziskům exportérům, ale obyvatelstvu o zhruba 10% zdražila na tři a půl 

roku všechno dovozové zboží – potraviny, elektroniku, oblečení, obuv…  

Samozřejmě, že o euru se dá diskutovat dlouho. Napadá Vás spousta otázek: 

„Zdražilo by se všechno?“ nebo „Platili bychom za líné Řeky?“ nebo „Kolik         

by stála výroba českých eurobankovek a mincí?“ Přijďte se 8. září zeptat 

odborníků. 
 

 

Pokuty na úsekovém radaru Nové Ouholice 

Za červenec bylo na úsekovém radaru v Nových Ouholicích pokutováno               

za vysokou rychlost celkem 371 řidičů.  

Jak pokračuje příprava nového územního plánu? 

Po veřejném projednání územního plánu na začátku letošního roku podalo 

připomínky 5 dotčených orgánů a bylo podáno 84 námitek vlastníků 

nemovitostí. 

Obec, jako zadavatel, spolu s architektem jako zpracovatelem územního plánu 

po projednání úprav s dotčenými orgány zaslala návrh vypořádání pořizovateli – 

odboru výstavby a územního plánování MěÚ Kralupy nad Vltavou na konci 

března tohoto roku. Bohužel, i přes naše urgence nám bylo sděleno,                      
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že se k našemu územnímu plánu na tomto odboru dostanou v červenci. Reakci 

na náš návrh vypořádání jsme dostali 8. 7. 2020. Většinu našich návrhů odbor 

akceptoval, některé požaduje dopracovat a některé je třeba projednat a upravit, 

s několika nesouhlasí. Navrhoval jsem tedy osobní jednání zástupců obce, 

architekta a úředníků odboru výstavby a územního plánování, abychom 

problematické body osobně projednali a našli nějaké přijatelné řešení. 

Vzhledem ke složitosti území naší obce požaduje odbor přítomnost nejen         

své zodpovědné úřednice, ale i vedoucí odboru a vedoucího stavebního úřadu.   

A ti se během prázdnin z důvodu dovolených nesejdou, takže se budou moci      

o termínu jednání bavit na začátku září. Snažili jsme se tedy dopracovat 

vypořádání připomínek a komunikovat vše e-maily. Čekáme nyní na stanovisko 

pořizovatele. 

Když jsme s přípravou nového územního plánu v roce 2016 začínali, doufali 

jsme, že se nám ho podaří vytvořit a schválit ještě v minulém volebním období. 

Bohužel se ukázalo, že území naší obce je tak složité, je v něm tolik rozdílných 

zájmů tolika orgánů, firem a vlastníků nemovitostí, a vyjadřuje se k němu tolik 

úřadů, že sladit všechny tyto zájmy a názory není jednoduché. Navíc některé 

orgány a úřady nereagují zrovna rychle. 

Musím říci, že jsme se shodli s paní místostarostkou, že tvorba územního plánu 

je pro nás nejtěžší a nejsložitější úkol, který jsme zatím na úřadě měli. Také 

bychom to měli rádi za sebou a snažíme se maximálně zohlednit zájmy obce       

a občanů v ní bydlících a odolat tlakům různých investorů, kteří tu chtějí 

realizovat svůj podnikatelský záměr, vydělat. Problémy, které by to obci 

způsobilo, je bohužel příliš netrápí. Tam, kde je to možné, se snažíme vyhovět, 

ale s ohledem na požadavky některých orgánů, na mnohdy protichůdné 

požadavky a konečně na zájmy obce není možné vyhovět všem.  

Píši to vše proto, že jednak jde opravdu o složitou problematiku na velmi 

složitém a infrastrukturou zatíženém území s mnoha dotčenými organizacemi a 

za druhé, že obec přípravu územního plánu rozhodně nezdržuje. Také budeme 

rádi, až budeme mít nový územní plán hotový. Děláme pro to, co je v našich 

silách.  

Stavba dalšího kanalizačního řadu a dvou přípojek v Miřejovicích 

V pondělí 10. srpna jsme převzali hotovou stavbu dalšího bočního řadu 

kanalizace v Miřejovicích a dvou tlakových přípojek. Nyní musíme dopracovat 
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dokumentaci pro kolaudaci, zkolaudovat a následně budou moci vlastníci 

napojovaných nemovitostí podepsat smlouvu a připojit se. Budeme je po získání 

kolaudace kontaktovat s návrhem smlouvy o připojení ke kanalizaci. 

Stavba ulice Osa 4 Staré Ouholice 

Jak jsem psal v minulém zpravodaji, stavba ulice Osa 4 ve Starých Ouholicích 

byla dokončena.  

Malým kazem je, že jsme 

reklamovali na severním začátku 

ulice tvorbu mělkých louží. Nejsou 

nijak hluboké, ale je škoda,             

že asfaltéři netrefili sklon, nová 

stavba by takto vypadat neměla. 

Nápravu samozřejmě řešíme. 

Přesto za sebe musím konstatovat, 

zvlášť po úpravách ploch se zelení 

mezi silnicí a ploty místními, že je 

to celé ještě hezčí, než jsem čekal. 

Doporučuji si udělat výlet               

do Starých Ouholic a stavbu            

si prohlédnout. 

Připravujeme dokumentaci pro 

kolaudaci a musíme ještě 

vypořádat vyúčtování a další 

administrativní povinnosti z dotace. 

Ukradené houpačky v Nových Ouholicích 

Pravděpodobně z neděle 9. srpna na pondělí 10. srpna někdo na dětském hřišti 

v Nových Ouholicích ukradl z houpačky dvě plastová sedátka s řetízky a houpací 

hnízdo. Zbyly tam jen zbytky pantů v horním trámu. 

Šel jsem tam se synem, aby se sklouznul a pohoupal. Hlava mi to nebrala,         

tak jsem ještě volal šéfovi obecní údržby, jestli z nějakého důvodu, třeba nátěrů, 

houpačky nesundali. Ne, skutečně je zřejmě někdo ukradl. Byl jsem i svědkem, 

jak přišla maminka s dvěma dětmi, které tam prý chodí denně a děti se hnaly 

pohoupat a ten nechápavý pohled, když doběhly k chybějícím houpačkám, 
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dlouho nezapomenu. Ukrást dětem hračku je opravdu odporné. Pokud si někdo 

něčeho všiml, dejte vědět na obecní úřad. 

  

Takže jsem objednal nové hnízdo a houpačky, včetně dopravy, řetězů a šroubů 

to bude stát 26 596 Kč, drahé je hlavně to hnízdo. Ach jo. Pokud se to objeví          

u někoho na zahradě, bylo by dobré, kdyby měl účet. 

Někdo zaoral obecní polní cestu mezi Novou Vsí a Sazenou 

Pravděpodobně ve čtvrtek 30. 7. 2020 někdo poškodil zaoráním polní cestu        
v majetku obce Nová Ves na obecním pozemku p. č. 1769 (ostatní plocha, 
ostatní komunikace) v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi v délce zhruba 200 m. 
Současně zaoral část šířky cesty a travního pásu a poškodil geodetické hraniční 
značky v úseku délky zhruba 430 m na tomto pozemku. Podle katastrální mapy 
je pozemek obce široký od 5 do 8 metrů. Způsobenou výši škody (doprava 
mechanizace, zválcování povrchu, zatravnění) odhaduji po konzultaci 
s dopravními inženýry na 100 – 200 tisíc Kč. 
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Tato cesta byla původně zatravněná polní komunikace, hojně využívaná 
veřejností pěšky i na kole, byla sjízdná i autem. 

Je smutné, že zemědělci už zaorali mnoho obecních cest a ty tím z krajiny 
zmizely. Nejen, že se tím snižuje prostupnost krajiny, ale zatravněná cesta 
zadržuje vodu a snižuje riziko eroze. Ty cesty má spravovat obec a je smutné,    
že zemědělci, kteří ty cesty primárně používají, na jejich údržbu nic nepřispívají. 
Pokud bychom měli obnovit naráz všechny zaorané polní cesty, tak to bude obec 
stát miliony. I kdyby ty cesty zůstaly zarostlé vysokou trávou nebo křovinami, 
bylo by to dobře pro zvěř a pro zadržení vody v krajině. 

Protože tato cesta byla využívaná veřejností a jsou důkazy, do kdy tam alespoň 
v nějaké šíři byla, podal jsem trestní oznámení na neznámého pachatele              
a doufám, že policie viníka najde. Budeme požadovat uvedení cesty                    
do původního stavu a zatravnění nebo uhrazení škody. 

Nedovedu si představit tu reakci soukromého zemědělce, kdyby mu někdo 
zaoral stejným způsobem 5 – 8 m široký pruh pole v délce stovek metrů třeba 
s nějakou plodinou. Je smutné, že naopak to je časté. 

Je třeba, aby zemědělci respektovali cizí pozemky a zejména cesty v krajině. 
Budeme si toho teď víc všímat a řešit to. Samozřejmě, že mě vůbec netěší řešit 
takovéto problémy, ale bohužel už to přesahuje, a to doslova, všechny meze. 

Vojenské cvičení „SAFEGUARD 2020“  

V termínu 24. a 29. září 2020 proběhne cvičení pěší roty aktivní zálohy 
„SAFEGUARD 2020“ za řízení Krajského vojenského velitelství Praha v prostoru 
Centrálního tankoviště ropy Nelahozeves a v jeho blízkém okolí do okruhu 500 
m. Cvičení se účastní do 90 příslušníků pěší roty AZ KVV Praha s cílem prověřit 
jejich připravenost schopnost bránit objekt důležité infrastruktury na základě 
plánovaných incidentů za použití cvičené a imitační munice. 

Do cvičení budou zapojeny složky IZS z důvodu sladění činností. Po celou dobu 
cvičení budou v prostoru cvičení přítomné hlídky Policie ČR pro případnou 
koordinaci a řešení vzniklých problémů. 

Předpokládaný zvýšený pohyb vozidel Armády ČR zásadně neomezí dopravu     
na přilehlých komunikacích. Cvičení se svým charakterem může nepřímo 
dotknout obyvatel měst a obcí Uhy, Chržín, Nová Ves (Nové Ouholice, Staré 
Ouholice), a to zejména střelbou cvičnou a imitační municí, pohybem vojáků      
a techniky v okolí objektu. 

Kontaktní osoba: pplk. Ing. Bedřich Koubek, 973 206 162, mobil 724 801 163. 

Martin Exner, starosta obce Nová Ves 
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ NOVÉ VSI 
Vážení rodiče,  

ve středu 9. září od 16:00 proběhne v sále OÚ Vítání občánků. Pokud máte              

o přivítání svého dítěte zájem, přihlaste se, prosím, na tel. č. 315 765 056          

nebo prostřednictvím e-mailu: renata.hakrova@nova-ves.cz.  

Vítání občánků bude určeno pro děti narozené v období od 1. 9. 2019                    

do 31. 8. 2020, které mají trvalý pobyt v naší obci. Své děti můžete přihlásit           

do 1. 9. 2020.  

Renáta Hakrová, místostarostka 
 

 

mailto:renata.hakrova@nova-ves.cz


 18 

 



 19 

12. PŮLENÍ VE VÝROČNÍM 
ROCE – 630 LET OD PRVNÍ 
ZMÍNKY O MIŘEJOVICÍCH 

O Miřejovicích je hodně slyšet v atletickém světě zásluhou nepočetné skupiny 

nadšenců organizovaných v Maraton klubu. Jejich zásluhou se obec dostala          

i do české verze Guinessovy knihy rekordů zápisem „Nejvíce běžců půlmaratónu 

na počet obyvatel obce“.  Dokázali v nepřetržité řadě zorganizovat letos            

už 12. ročník tohoto po všech stránkách náročného závodu, který nabídl běžcům 

možnost porovnat si výkonnost. Tento běh, vzhledem ke komplikacím 

v souvislosti s koronavirovou pandemií, byl jedním z mála tradičních, které        

se uskutečnily a zároveň jedním z prvních v Čechách vůbec. I tento podnik 

pandemie ovlivnila. V době, kdy nebylo možné předpokládat, že jej bude možné 

organizovat,  vymysleli  organizátoři aktivitu, jejímž smyslem bylo lidi rozhýbat    

a zároveň přispět ke zvládnutí koronavirové situace. Za každou prokázanou 

(uběhnutou  nebo ušlou)  vzdálenost rovnající se délce půlmaratónu, tj. 21 km, 

obdržela transfuzní stanice Thomayerovy nemocnice a posléze i FN Vinohrady 

roušku.  

Pandemie si vynutila i organizační a technická opatření ke snížení rizika přenosu 

viru při samotném „Půlení“, odpadla i část sponzorů. Díky zatvrzelosti 

organizátorů a za pomoci řady obětavých spolupracovníků se podařilo vše 

s vysokou kvalitou vyjednat a připravit s podtextem oslavy vzácného výročí 

Miřejovic.    

Na start hlavního závodu se v sobotu 1. srpna v 10 hodin za obvyklého vedra 

sešlo 74 běžců a běžkyň (z toho 14 žen). Startovali celkem v 5 kategoriích            

a přijeli z celé ČR. Zástupce zde měly např. Olomouc, Děčín, Strakonice, Holýšov.  

Početně zastoupeni byli i atleti z blízkého okolí. Trať vedla jako obvykle přes 

zámecký park po silnici přes Všestudy, Dušníky s otočkou před Dědibaby a zpět.    

Čas mezi tím, co běžci a běžkyně ubíhali svoje kilometry na hlavní trati, byl 

vyplněn lidovým IVAR CS NESOUTĚŽNÍM LIDOVÝM BĚHEM. Tento běh je mně 

sympatický tím, že na trať vyláká vedle těch, kteří běhají, ale na celý velký           

si závod netroufají, mnohdy i ty, kteří běžně neběhají. Pozor, ale není                   

to procházka – jsou to přece jenom přes 2 km po asfaltu. Na trať vyběhlo           
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17 účastníků a účastnic se spoustou 

i úplně malých dětiček s rodiči. 

Statečně s tratí zápolili všichni,  

mnozí opravdu závodili. Kluci         

M. Žambůrek a F. Helmrath si to, 

jak je nakonec vidět i z cílové 

fotografie, rozdali natvrdo.  

Pro přihlížející byly na mezidobí     

do doběhu závodníků připraveny        

i další možnosti rozptýlení. Vedle výstavky cen pro vítěze, cen do tomboly to 

byla např. soutěž v kreslení, nabídka z produkce místních švadlenek, občerstvení 

– vše za hudební kulisy zprostředkované Tomášem Burianem, který celý podnik 

nadšeně komentoval.  

Za necelou půldruhou hodinku od startu hlavního závodu došlo k vyvrcholení.  

Za mohutného povzbuzování přiběhl ve skvělém čase 1:21 absolutní vítěz 

Miroslav Balatka a za necelých devět minut po něm i nejlepší z žen Simona 

Nekolová (8. v absolutním pořadí).  

   

Krom těchto jmenovaných ve svých věkových kategoriích zvítězili: v ženách kat. 

„B“ I. Kroužilová v čase 1:38:11, v mužích 40+ Jan Kadeřábek (1:23:38), v mužích 

50+ J. Chramosta (1:24:27). V mých očích zvítězili však všichni, kteří se na trať 

postavili a to včetně nejstaršího 65letého V. Pura ze Šumperka. V té výhni, která 
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sálala od samého rána, nebylo jednoduché se vůbec hýbat, natož běžet takovou 

dálku po rozpáleném asfaltu.  

Obdiv patří všem běžkyním a běžcům. Neodpustím si však vypíchnout jednoho, 

který po léta podstatně zvyšuje atraktivitu podniku. Je jím úžasný Borky 

Borkovec, který závod běhá ve skotském kiltu a v 13 kg vážící drátěné košili.         

To vše po pátku a noci strávené pracemi na přípravě závodu. Navíc si nikdy 

neodpustí ani pivní půlmaratón v tomto „dresu“.      

Vyhlašování výsledků bylo zahájeno oceněním nejlepších kreseb vzniklých 

v průběhu „Půlení“, při kterém se mimo plán dostalo i na ředitele závodu 

ztvárněného do „jeho typické podoby“ jedním z běžců. Dojemnou vsuvkou       

do programu byla po vyhlášení a ocenění nejlepších přes telefon vedená 

„konference“ s paní Kantorkovou – manželkou ikony tohoto podniku a její 

informace o současném stavu pana Kantorka. A to ještě nebylo všechno. 

Následovala odlehčená část programu. 

 

Pivní půlmaratón je každoročním pozlátkem akce. Většinu jeho účastníků 

zpravidla tvoří místní motivovaní vzájemným dlouhodobým hecováním. Nejinak 

tomu bylo i letos. K absolvování vzdálenosti necelých 1 100 m proložené vypitím 

dvou půllitrů alko/nealko piva se přihlásilo 9 mužů a 2 ženy. Ze sportovního 

hlediska jde o záležitost spornou - alkohol a sportovní výkon se navzájem 

nemusí – navíc běžet jakoukoliv vzdálenost s litrem kapaliny v žaludku není 

legrace. Jde však o divácky vděčnou záležitost. Zájemci se každoročně najdou, 

divácká podpora rovněž, a tak proč ne?  
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Program půlení pokračoval vyhlášením soutěže o nejhezčí mužské a ženské 

půlky, losováním bohaté tomboly a tzv. afterpárty. Pro organizátory však ani 

toto ještě nebyla konečná. Došlo na balení přístřešků, konstrukcí pódia, stupňů 

vítězů a dalších zařízení tvořících zázemí akce. 

Závěrem mi nezbývá než složit hold všem, kteří se na zdařilé akci, která svým 

významem i rozsahem přesahuje hranice regionu, zasloužili. Snad mi ostatní 

prominou, že vzpomenu jenom následující. Hlavními tahouny akce z mého 

pohledu byli, a proto je i zde jmenuji: Pepa Burian, Dana Burianová, Tomáš 

Burian a Jirka Karas. Jsem si vědom toho, že by si zasloužili jmenovat i desítky 

dalších obětavých do akce zapojených a podnik podporujících.  

Připravil Ing. Bruno Vognič  

A ještě fotogalerie zaznamenáníhodných momentů letošního půlení: 

  

  



 23 
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SPOLEK SENIORŮ 
Naše letní spolková činnost probíhala ve smyslu dohodnutého na červencové 

schůzce. Největší společnou akcí byl zdařilý autobusový zájezd. Cílem tentokrát 

nebyla jen cesta za poznáním, ale zejména společné prožitky s trochou tajemna 

a načerpáním energie z magických míst – mnozí z nás tuto potřebu mají. Zájem 

o výlet byl tak veliký, že jsme tentokrát nemohli vyhovět četným zájemcům z řad 

spoluobčanů. Snad příště. 

První zastávku jsme učinili    

u menhiru u obce Klobuky 

(viz fotografie na titulní 

straně tohoto zpravodaje), 

další pak v Peruci, kde jsme 

obdivovali čerstvě otevřený 

zámek, výstavu řemeslných 

nástrojů a zemědělských 

strojů, která mnohým z nás 

připomněla činnosti,           

ke kterým jsme je my sami 

nebo naši rodiče před lety 

používali. 

Neopomněli jsme navštívit 

„Boženinu studánku“             

a obdivovat majestátní 

„Oldřichův dub“ - němé 

svědky jedné ze zásadních 

českých bájí.  

V Panenském Týnci jsme 

čerpali energii nejprve 

dobrým obědem a následně 

na magickém místě v prostorách nikdy nedokončeného chrámu.  Protože jsme 

s sebou měli kamarády, kteří ovládají práci s virgulemi a jsou přístupni se o tuto 

dovednost podělit, virgule i zapůjčit, bylo o zábavu postaráno. Provedená 

měření prokázala efekt akce – nebylo snad žádné/ho, kterému by nebyly 
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naměřeny vyšší hodnoty energie než na počátku zájezdu, takže cíle bylo 

dosaženo.  

Poučení z nás si nenechali ani ujít návštěvu mělnického podzemí. Spolu 

s následnou návštěvou expozice Imaginárium bratří Formanů v Regionálním 

muzeu Mělník a drobnými nákupy na farmářských trzích bylo výsledkem 

příjemně strávené sobotní dopoledne. V plánu jsme měli i výstavu „Alfons 

Mucha a Pasta Oner“ v Museu Kampa, tu jsme vzhledem k nejasnostem 

v souvislosti s nedávným požárem v objektu operativně nahradili „návštěvou“ 

Sibiře v Náprskově muzeu.  

Plánujeme: 

- členskou schůzku 10. 9. od 14 hod. sál obecního úřadu 

- autobusový zájezd po stopách Jaroslava Haška 23.9. 

Předseda Spolku  Bruno Vognič  

 

  

 

 

 

 

 

Milí amatérští fotografové a zachycovatelé každodenního života, uzávěrka 

dalšího kola fotosoutěže s názvem:  

MŮJ DOMÁCÍ MAZLÍČEK 
se blíží – pondělí 31. srpen 2020. 

Fotosoutěže se mohou zúčastnit děti i dospělí, každý s max. 5 fotografiemi. 

Fotografie můžete posílat na mail: zpravodaj@nova-ves.cz nebo vhodit              

do schránky na obecním úřadě (naskenujeme a vrátíme Vám je zpět).  

Soutěžního fotografie budou tentokrát vystavené na Novoveském posvícení, kde 

pro ně budou moci všichni návštěvníci osobně hlasovat. Budou zde také předány 

ceny vítězům minulého kola. 

Za informační výbor Bohdana Tobiášková 

https://www.informuji.cz/akce/str/142432-imaginarium-bratri-formanu/
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz


 26 

BAKOVSKÝ POTOK                         
– OD PRAMENE K ÚSTÍ – 2. část 

Vážení a milí čtenáři,  

v minulém čísle našeho zpravodaje jsme Vám nabídli první část putování 

krajinou, kterou protéká Bakovský potok. Cestu jsme společně započali u jeho 

pramene a skončili jsme v obci Plchov, tedy zhruba v jedné třetině jeho toku. 

Pokud se vydáte na putování s námi, další obcí na naší cestě budou Kvílice. 

Malebná vesnice, počtem obyvatel zhruba srovnatelná s Vepřkem, ale důležitá 

významem svých historických staveb a rodáků. Dominantou obce                         

je novorománský kostel sv. Víta z roku 1366. Stavba není původní, protože       

po úderu blesku v 19. století vyhořela a na jejích základech byl postaven kostel 

nový. Za architektonickou památku se dá považovat i krásná budova fary, 

postavená v roce 1882. 

    
Kostel sv. Víta v Kvílicích / Fara v Kvílicích 

 

Žákem místní školy byl český romanopisec - kněz Václav Beneš Třebízský, žijící 

v letech 1849 až 1884. Narodil se do rodiny krejčího-písmáka. V těžké době jako 

jediný z pěti dětí zůstal naživu, ale i on trpěl tuberkulózou, která se mu nakonec 

stala osudnou. Studoval na gymnáziu ve Slaném, které dnes nese jeho jméno,   

po absolvování bohosloví byl vysvěcen na kněze. Posledním místem, kde žil, byly 

Klecany u Prahy, které po něm pojmenovaly náměstí. Byl velkým sympatizantem 
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husitského hnutí. Psal historické romány (Anežka Přemyslovna, Bludné duše, 

Trnová koruna, Královna Dagmar…) a povídky, které vydával v časopise Lumír. 

Jeho rodiče jsou pochováni na hřbitově v Kvílicích, on sám, vzhledem ke svému 

významu, je pochován na vyšehradském hřbitově v Praze. Pohřbu se zúčastnilo 

mnoho lidí, rakev byla vystavena v Týnském chrámu a jeho hrob na Vyšehradě 

poznáte podle Bílkovy sochy s názvem „Žal“ (někdy též uváděna jako Kristus) 

z roku 1909, kterou truchlící národ posmrtně věnoval velkému spisovateli. 

Podobná socha je k vidění i na katolickém hřbitově v Libčicích nad Vltavou. 

Až dodatečně si uvědomuji, kolikrát jsem v Kralupech projížděla nebo šla 

„Třebízského“ ulicí, ale nikdy mě nenapadlo zamyslet se nad tím, po kom je 

pojmenovaná. Je to ta ulice v Lobečku směrem na Prahu, kde u školky správně 

zpomalíte na 30 km v hodině… Vždycky jsem tam lamentovala, ale teď už 

nebudu, aby se velikán českého národa V. B. Třebízský v hrobě neotáčel… 

    
Bílkova socha Žal“ na vyšehradském hřbitově / „Bludné duše" 

 

Člověk by řekl, že na tak malou vesnici toho už bylo dost, ale ten pravý zážitek 

na Vás teprve čeká. Na malém návrší, u kostela sv. Víta, stojí unikátní dřevěná 

zvonice z 16. století. Na informační tabuli se můžete dočíst, že „snad nikde jinde 

v Čechách nenajdeme pohromadě tolik krásných dřevěných zvonic jako             

na Slánsku“. A ta nejstarší je právě v Kvílicích. Dřevěné zvonice bývaly stavěny 

poblíž kostela nebo bývaly přímo spojené se hřbitovní zdí, jak je tomu zde. 

Mívaly jeden nebo více zvonů. Místní zvonice mívala zvony tři, ale zachoval        

se pouze nejstarší, dva zvony byly v roce 1917 zrekvírovány. Nedostatek 
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barevných kovů za první světové války vedl k rekvizici mnoha zvonů, naštěstí byl 

někdy brán ohled na jejich historickou hodnotu, a tak byly přednostně roztaveny 

mladší kusy. Část zvonů válku přečkala a mohla se vrátit na své původní místo, 

dva kvílické takové štěstí neměly, buď byly roztaveny, nebo podlehly 

nešetrnému zacházení při snímání, vlastně spíše shazování ze zvonice.               

Ve válkách umírali nejen lidé, ale i zvony… 

    
Naučná stezka „Dřevěné zvonice na Slánsku“ / Dřevěná zvonice v Kvílicích 

 

Zhruba 6 km severozápadně od Slaného, co by prakem z Kvílic dostřelil,              

se nachází obec Neprobylice se 160 obyvateli.   

Obcí protéká Pozdeňský potok, který se v této dolní části nazývá Bakovský, takže 

jste na správném místě. Archeologické nálezy šperků, keramiky a dalších 

předmětů dokazují osídlení již v době bronzové, první písemná zmínka pochází 

z roku 1316. Místní zvonice je skutečný unikát, trojice zvonů je viditelná zvenku, 

zvony jsou funkční a každou neděli oznamují poledne. Neprobylice byly na konci 

14. století rozděleny na dvě části – v horní části se nachází tvrz zvaná Hrádek, 

dolní část, ve které také bývala tvrz, bohužel zcela zanikla.  

Naše dnešní putování končí v obci Královice, jejíž vznik se datuje k počátku        

14. století. Bohatá historie obce je přehledně popsána na stránkách 

https://www.obeckralovice.cz/historie. Dočtete se zde o jejím vzniku, o všech 

vladyckých rodinách, které obec vlastnily, o nálezech bronzových předmětů 

z knovízské kultury a také o Bakovském potoce, který nás zajímá nejvíc.   

https://www.obeckralovice.cz/historie
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Zvonice v Neprobylicích / Tvrz Hrádek v Neprobylicích 

         
Hrázděný špýchar /Kaplička v Královicích 

V Královicích se také konečně dočkáte zasloužené odměny v podobě označení 

potoka, za které by se nemusela stydět ani velká řeka. Přes potok se klene 

krásný pískovcový most se dvěma sochami sv. Václava a sv. Jana Nepomuckého, 

v jehož bezprostřední blízkosti můžete jako bonus obdivovat hrázděný špýchar 

usedlosti č. 7. 
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Most přes Bakovský potok v Královicích 

 

Pokud se do Královic vydáte, nemůžete na návsi minout malebnou kapličku     

z 2. pol. 18. století. Můžete také objevit dva bývalé mlýny nebo se vydat             

na čedičový vrch Řípec (313 m n. m.), na kterém bylo leteckou prospekcí zjištěno 

opevnění v celkové délce 750 metrů. 

    
Královický dvůr 

 

Pokud Vás přemůže hlad nebo vaše děti budou vyžadovat nějaké „to“ zvířátko, 

můžete navštívit místní parkurový areál, kde v milém prostředí uspokojíte 

většinu těchto potřeb. 

Pokračování příště… S přáním hezkého léta, H. Civínová 



Obec Nová Ves ve spolupráci 
s Maraton klubem Miřejovice, Spolkem seniorů 
a Okrašlovacím spolkem Nových Ouholic a okolí

Vás srdečně zve

vystoupení dětí
řemeslný jarmark 
kolotoče

 
D. W. Kangas (USA) zpěv, saxofon

mažoretky Berušky 
Globus Band 

v sobotu 19. září 2020 na 

NOVOVESKÉ 
POSVÍCENÍ

šermířská skupina Thorax 
občerstvení Podřipský pivovar

slavnostní zahájení na návsi ve 14:00

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz
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JAK SPRÁVNĚ OŠETŘIT RÁNY  
Mezi jedny z nejběžnějších poranění patří různé druhy ran. Obecně je rychlost 

hojení ran a velikost přítomné jizvy ovlivněna rovností okrajů rány a jejích 

případným znečištěním. Rány tržné se hojí hůře než rány řezné a stejně tak         

se déle hojí rány znečištěné.  

Jak tedy správně ošetřit běžné rány? Pokud máte drobnou řeznou ranku, třeba     

i hlubší, je po omytí, případně dezinfekci často dostatečné ošetření náplasťovým 

stehem. Buď můžete mít tyto tenké proužky lepenky zakoupené již hotové           

a nebo je lze v případě potřeby vyrobit z běžné náplasti bez polštářku. Stačí 

okraje rány přitisknout k sobě a náplastí pod mírným tahem přelepit. Toto řešení 

není nejvhodnější pro místa, kde je kůže ve velkém tahu nebo se část těla často 

ohýbá (např. nad klouby rukou). Stejně tak ji nepoužijeme na části těla, které 

musíme často namáčet a umývat. Na ruce je tedy klasický chirurgický steh 

efektivnější. 

U ran tržných se většinou nesnažíme o jejich definitivní ošetření doma,               

ale vyrazíme k lékaři na šití. Na druhou stranu je dobré se u drobných tržných 

ranek, např. když malé dítě spadne na hranu nábytku, zamyslet nad tím, jestli                  

je ošetření lékařem nutné. Pokud dítěti vznikla 0,5 cm povrchní tržná ranka        

na obličeji, stačí většinou náplasťový steh také. Tuto variantu pravděpodobně 

zvolí i ošetřující lékař, protože zašívat batole byť jedním stehem je často boj      

pro všechny zúčastněné. 

Pokud je rána znečištěna, je potřeba ji co nejlépe vyčistit. Někdy tekoucí voda, 

mýdlo a dezinfekce nestačí a je třeba použít hrubších prostředků jako je kartáček 

nebo pinzeta. Písek, škváru apod. je nutné z rány odstranit, aby rána nezačala 

hnisat, anebo nevznikla doživotní nehezká „tetováž“. 

Naopak ve chvíli, kdy je v ráně zapíchnuté větší tělísko (velký střep, hřebík, 

klacek...) a v ráně pevně drží, nikdy ho z rány sami nevytahujeme. Může totiž 

působit jako zátka většího krvácení.  

Pokousání zvířetem je rána s vysokým rizikem infekce (protože zvířata si zuby 

nečistí), a proto je vždy dobré nechat se ošetřit lékařem. U pokousání psem       

se vždycky snažíme dopátrat, zda byl očkovaný. 

Nejzávažnější ránou je amputace. Pokud není amputovaná část roztrhaná          

na cáry, snažíme se kromě ošetření rány vždy zajistit amputát. Nejdříve 

samozřejmě zastavíme dostupnými prostředky krvácení z amputované části těla. 

Při amputaci prstu si obvykle vystačíme s pevným obvázáním s dostatečně silnou 

vrstvou savého materiálu (nerozvinutá obinadla). Ale při amputaci celé končetiny 
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je potřeba sáhnout po zaškrcovadlu. Auto má doma dnes skoro každý                   

a v autolékárničce by být mělo. Při přikládání zaškrcovadla je potřeba zaškrcovat 

v místě, kde je v končetině jen jedna kost, aby se zaškrcovadlem přitlačily cévy 

proti kosti (tzn., že i při amputaci v předloktí přikládáme na paži). Dále je dobré 

vědět čas přiložení zaškrcovadla. Péče o amputát spočívá v jeho uložení             

do igelitového sáčku a takto ho položíme do nádoby/sáčku s ledem nebo 

alespoň studenou vodou. 

Zvláštní pozornost je potřeba věnovat i drobným rankám na nohou u diabetiků    

a lidí s výrazně zúženými cévami (ischemickou chorobou dolních končetin). 

Těmto lidem se rány špatně a velmi pomalu hojí. Někdy může zůstat prvotní 

ranka nepovšimnuta a až následně vzniklý větší defekt vede k návštěvě lékaře      

a ne vždy se ho pak podaří zahojit. 

Pokud utržíte ránu, která pravděpodobně vyžaduje šití, neodkládejte návštěvu 

lékaře. Pokud se má rána dobře hojit s co nejmenšími kosmetickými následky,    

je nutné ji zašít v prvních hodinách a ne až se vyspíte z kocoviny nebo vás váš 

příbuzný po návratu z práce přemluví, že přece jen někam zajedete. Většinu ran 

ošetřují na chirurgii, ale pokud dorazíte s ránou na hlavě nebo obličeji do větší 

nemocnice, můžete být nasměrováni i na ORL nebo na oční, pokud je rána           

v blízkosti oka. Není také od věci si cestou promyslet, kdy jste měli poslední 

očkování proti tetanu. 

Připravila MUDr. Jana Jordáková 
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Turistický klub KUDYKAM 
První srpnovou neděli jsme po měsíční pauze vyrazili opět s naším  

turistickým klubem na výlet. Tentokrát byla naším cílem zřícenina hradu  

Helfenburk nedaleko Úštěku.  

I přes teplé počasí naše skupina čítala 15 turistů a dva psy. Okruh vede krásnými 

lesy a odměnou za složitější terén byly turistům krásné výhledy na hrad.  

  

Zřícenina je volně přístupná a většina z nás vystoupala i na hradní věž, z které    

je úžasný výhled na okolí. Děkujeme těm, kteří se s námi na výlet vydali,              

a omlouváme se těm, které jsme v tom teple trošku zničili.  

Na všechny se těšíme na našem dalším výletě. Přejeme Vám hezký konec léta.  

Za turistický klub KUDYKAM R. a V. Hakrovi 

A kam příště? 

Na několik posledních výšlapů jsme vyjeli auty, tak je zase čas "porozhlédnout" 

se kousek za humna.  

Sejdeme se v Nové Vsi u zvoničky v neděli 6. září v 9,30 a vydáme se vrchem   

nad vesnicí do Sazené. Projdeme vesnicí, mineme studánku U sv. Antoníčka, 

vyšlápneme do kopce nad Nové Ouholice, a pak už každý může zamířit svým 

směrem domů. Čeká nás příjemných a pohodových 7 km.  

Přijďte se projít s námi. 

M. Srncová 
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JEZDÍM JAKO ČLOVĚK (5. díl): 
Při přeřazování se chovejte 

ohleduplně 
Pokud je pro cyklistu na vozovce vyhrazen cyklopruh, je cyklista povinen tento 

prostor využít. V místě, kde cyklopruh končí nebo se v něm vyskytuje určitá 

překážka, mu ostatní řidiči mají umožnit plynulé přeřazení do souběžného 

jízdního pruhu. Stejné pravidlo platí i v případě, kdy osoba na jízdním kole 

potřebuje odbočit. Cyklista by se přitom měl přeřazovat vždy s dostatečným 

předstihem a respektovat ostatní účastníky provozu. 

Cyklisté: Pokud potřebujete vyjet z vyhrazeného cyklopruhu, dejte ostatním 

řidičům včas znamení o změně směru jízdy. Respektujte pohyb ostatních vozidel 

a snažte se přeřazení nenechávat na poslední chvíli. 

Motoristé: Chovejte se k cyklistům ohleduplně a umožněte jim bezpečný výjezd 

z cyklopruhu, aby se mohli včas přeřadit a bezpečně pokračovat v jízdě. 

Připravila Mariana Jelínková 
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INZERCE (podmínky pro inzerci ve zpravodaji najdete na webu obce) 
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KALENDÁŘ AKCÍ 
V OBCI V ROCE 2020 

29. 8. Quatrotriatlon - od 10 hod. indiv. závod, od 14 hod. hromadný závod, Miřejovice 

29. 8. TJ Sokol Nová Ves - Valná hromada - od 19 hodin na fotbal. hřišti Nová Ves 

30. 8.  Loučení s prázdninami - od 16 hodin na fotbal. hřišti Nová Ves 

31. 8.  Vesnický fotograf - uzávěrka posílání fotografií do soutěže 

6. 9.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

8. 9.  Debata o přijetí eura v ČR - sál OÚ 

9. 9.  Vítání občánků - od 16 hodin v sále OÚ 

10. 9.  Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

12. 9.  Svoz nebezpečného a velkoobjemového odpadu 

14. 9. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

19. 9.  Novoveské posvícení - od 14 hodin na návsi v Nové Vsi 

23. 9.  Spolek seniorů - Výprava za Jaroslavem Haškem 

28. 9. Návštěva vodního mlýna ve Vepřku - od 10  hodin - pořádá Spolek seniorů 

4. 10.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

12. 10. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

1. 11.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

9. 11. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

6. 12.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

14. 12. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 
 

PROVOZNÍ DOBA - POŠTA NOVÁ VES  

Pondělí + středa  8:00 – 11:00 a 14:00 – 18:00 

Úterý + čtvrtek   8:00 – 11:00 a 14:00 – 16:30 

                          Pátek                  8:00 – 10:30 

 

OTEVÍRACÍ DOBA - OBCHOD NOVÁ VES 

Pondělí až pátek - od 7:00 do 19:00 

Sobota a neděle - od 8:00 do 19:00 

Možné platby kartou a stravenkami 


